

31. januar 2026

Referat af bestyrelsesmøde 19. januar 2026

Deltagere Henning Carlsen, Preben Larsen, Flemming Roesbjerg, Bodil Madsen, Anne Marie Molter Rasmussen, Sarah Töpperwien, Mads Franklin, Bent Hansen og Morten Holm (referat)
Klubhuset, kl. 17.00 – 20.00

Afbud Bente Aalund og Torben Toft-Nielsen

Forslag til Dagsorden

1. Dagsorden
2. Siden sidst, Meddelelser m.v.
3. Generalforsamling 2026
4. Børneattester
5. Overvejelser om nyt logo
6. Eventuelt

1. Dagsorden

Ingen ændringer til det udsendte forslag til dagsorden.

2. Siden sidst, Meddelelser m.v.

- Skiudvalget, status: Der blev budt velkommen til Bent, der træder ind i Skiudvalget og som udvalgets repræsentant i bestyrelsen. Samtidig fortsætter Morten i udvalget mens Sarah Dalskov træder ud. Bent og Morten kunne bla fortælle, at udvalget har imødekommet Alpingruppens ansøgning om en instruktør på den kommende tur, og at det overvejes at afholde et afdelingsmøde ifm alpinturens kaffe- og billedarrangement efter turen.
- Løbeudvalget, status: Det var med stor både glæde og lettelse, at Anne Marie kunne fortælle, at der nu er valgt et afdelingsudvalg i Løbeafdelingen. Det er endda 6 personer, der er gået sammen, og Anne Marie fortsætter som formand og dermed også som udvalgets repræsentant i bestyrelsen.
- Ny hjemmeside, status: Arbejdet med den nye hjemmeside er stødt ind i forsinkelse og skyldes travlhed hos vores webbureau Certa Web. Der er nu sat en dedikeret medarbejder på opgaven, men det er en juniorudvikler, så Morten vurderer, at det kan blive svært at indhente de 2-3 ugers forsinkelse. Det kan derfor påvirke tidspunktet for Go live, så det ikke bliver på generalforsamlingen – men løsningen vil helt sikkert være tilpas klar så den kan præsenteres for medlemmerne på GF. Endelig beslutning om tidsplanen kommer tættere på generalforsamlingen.
- Lejekontrakt for Længehuset, status: Henning har talt med Knud fra Sporbyggerne og afklaret, at både Madpakkehuset og Længehuset ejes af Sporbyggerne. Der skal derfor ikke udarbejdes lejekontrakt mellem FSM og Naturstyrelsen. Samtidig afklaret, at Sporbyggerne som ejer er ansvarlige for vedligeholdelse af de 2 bygninger – FSM er derfor alene bruger af det ene opbevaringsrum i Længehuset.
- Ventilation i herrernes baderum, status: Henning er nu i kontakt med en installatør og ny væsentlig kraftigere ventilator forventes installeret i nærmeste fremtid.
- OK er ny sponsor for klubben. Info om medlemstilbud og hvordan man gør brug af sponsoratet kommer på den nye hjemmeside, når vi når til sponsordelen af indholdet.

3. Generalforsamling

Planlægningen af den kommende generalforsamling fortsat fra sidste møde og herunder:

- Indkaldelse: Indkaldelsen med tilhørende tilmeldingsblanket for traktementsdelen er klar – afventer alene beslutning om evt. deltagerbetaling, jf. senere punkt. Morten udsender derfor efter mødet.
- Forplejning inkl. evt. deltagerbetaling: Enighed om, at sidste års deltagerbetaling for drikkevarer gentages, dvs. øl og vand – mens mad og efterfølgende kaffe og te dækkes af klubben. Henning taler med Sarah og Thomas Elmelund om forplejningen, og sikrer herunder at der er nok til alle.
- Dirigent: Henning spørger Anders

- Stemmetællere: Morten spørger holdet fra tidligere år, Morten Mortensen, Mogens Buch og Anita Falk, og ordner det praktiske.
- Fidusbamse og Årets Ildsjæl: Et enkelt blev nævnt til Fidusbamsen. Andre forslag til kandidater meldes til Henning.

Valg af bestyrelsesmedlem, næstformand og revision:

- Kandidater til bestyrelsesposter: 2 kandidater har meldt sig, Poul Erik fra Løbeafdelingen og Ulrik fra MTB. Ulrik er interesseret i praktiske opgaver mens Poul Erik lurer på en opgave som medlemsadministration, og vil i givet fald passe perfekt med en glidende overgang fra Bente, der fortsætter med hvervet et år mere. Henning koordinerer videre for nærmere afklaring forud for GF og herunder hvem der ønsker valg som næstformand.
- Valg til Revisor og Revisorsuppleant: Bodil spørges om hun modtager genvalg, mens der skal findes en ny suppleant. Flemming er villig til at tage suppleantposten skulle ingen andre melde sig.

Valg af kasserer: Der er fortsat ingen kandidater til kasserer. Der stikkes flere følgere ud, men der er altså fortsat risiko for, at vi står uden en eller flere kandidater. Bestyrelsen drøftede derfor, hvordan vi forholder os, hvis det ikke ændrer sig:

- Økonomisk omkostning: På baggrund af de følgere Preben og Henning har haft ude, forventer bestyrelsen, at ekstern bistand til bogføring m.v. vil være 30. til 40.000 kr. Enighed om, at denne væsentlige omkostning håndteres via en stigning i kontingentet og sådan at denne stigning er øremærket omkostningen til ekstern varetagelse af kasserer-opgaver.
- Vedtægter: I og med det er vedtægtsbestemt, at der skal være en kasserer, kan en situation uden kasserer kræve en ændring i vedtægterne. Der er for mange variable på nuværende tidspunkt til at vi kan komme med et konkret forslag til ændringer. Derfor enighed om, at det vedtægtsmæssige håndteres efter generalforsamlingen og herunder at evt. påkrævede vedtægtsændringer må tages på en ekstraordinær generalforsamling.
- Alternativer til en traditionel kasserer-opgave blev drøftet. Dels, at en Økonomiansvarlig vil være rigtig god at have – en der har overblikket og eks. kan fremlægge på generalforsamlinger, men også en væsentlig mindre opgave end kassererposten i og med bogføring m.v. er skåret fra. Dels, at være åbne for, at kassereropgaverne kan deles mellem 2, evt. 3 personer, så ikke mindst arbejdsmængden fordeles på flere – kan også være, at en uerfaren i det regnskabsmæssige deles om posten med en regnskabskyndig. Når vi informerer ud til medlemmerne hhv. har dialog med potentielle kandidater kommunikerer denne mulighed, så vi øger sandsynligheden for, at vi finder den bedst mulige løsning på kassererposten.
- Ud over ovenstående fortsætter vi fokus på at slanke opgaverne traditionelt knyttet til kassererposten:
 - Preben har talt med FOK, og de er indstillet på at tage opgaven med regnskab for klubhuset. Preben hører om de også vil tage opgaven som husbestyrer og sådan, at de 2 opgaver fortsat følges ad.
 - Preben laver gerne en liste med opgaver, der bør kunne varetages af andre end kassereren – og sådan at vi kan fordele dem når vi konstituerer os i den nye bestyrelse hhv. med evt. frivillige, der gerne vil tage en eller flere af disse opgaver uden at være medlem af bestyrelsen (ex børneattester).

Forslag til kontingent blev drøftet og besluttet:

- Der er fortsat enighed om, at vi over en kort årrække ønsker at tilpasse kontingentet så der opnås en sund økonomi – og så der er balance mellem seniorkontingent og familiekontingent. I år er hovedfokus dog at sørge for at dække evt. omkostning til ekstern bogføring, hvis det ikke lykkes at finde en ny kasserer – og sådan at forslag om 2027-kontingentet er nemt at kommunikere.
- Forslag til 2027-kontingent kommer derfor an på, om det lykkes at finde en ny kasserer:
 - Såfremt det lykkes: Da en afrunding af senior og ungdommer, mens familie sættes op svarende til 2 seniormedlemmer: 400 kr. for senior, 200 kr. for ungdommer og 800 kr. for familier. Det er en stigning på hhv. 5 kr., 5 kr. og 105 kr.
 - Såfremt det ikke lykkes: Da lægges der 100 kr. oven i pr. voksen og 50 kr. for ungdommer. Det giver disse beløb: 500 kr. for senior, 250 kr. for ungdommer og 1.000 kr. for familier.
 - Begge forslag medfører, at det herefter ikke længere er billigere for par at have et familiekontingent frem for 2 seniorkontingenter.

Regnskab for 2025 og Budget for 2026 blev drøftet og herunder:

- Regnskab: Diverse indtægter og udgifter blev gennemgået. På bundlinjen er der et lille overskud på ca. 6.000 kr., og altså langt mindre end det budgetterede underskud på -77.000 kr.

- Tilskud til afdelingerne for 2026: Enighed om, at det nedsættes til 150 kr. fra de hidtidige 200 kr. Det blev bemærket, at kun Gåmotion er gode til at bruge så godt som hele deres budget, mens de 4 andre afdelinger ikke gør og en enkelt afdeling endda langt fra. Det er derfor først og fremmest Gåafdelingen der i praksis vil mærke, at tilskuddet sættes ned.
- Mht budget betyder stigningen i kontingentet for i år og nedgangen i afdelingstilskuddet, at der næsten er balance i det fremskrevne budget. Er samtidig værd at bemærke, at underskuddet praktisk talt skyldes en række engangsomkostninger. Jokeren med potentielle omkostning til ekstern bogføring ændrer ikke på det i og med det er håndteret via kontingentstigning.

4. Børneattester

I forlængelse af sidste mødes beslutning om fornyelse af børneattester hvert 2. år, blev det på dagens møde besluttet, hvilke roller der indhentes attester for:

- Børneattester indhentes for alle, der har en rolle i organiserede træninger og aktiviteter, der involverer børn og unge. Foruden holdledere og trænere omfatter det derfor også hjælpetrænere og turledere. Det gøres for at undgå tvivl hhv. så både vi og alle involveret er proaktive i sikringen af trygge rammer for børn- og ungeaktiviteter i FSM.

Preben løber videre med opgaven.

5. Overvejelser om nyt logo

Som talt om på forrige møde, den 21. oktober 2025, besluttede bestyrelsen videre arbejde med overvejelser om et nyt logo:

- Overvejelserne tages med i formandens beretning på den kommende generalforsamling, så der på én og samme tid sås et frø blandt medlemmerne men uden at medlemmerne skal tage stilling til noget på nuværende tidspunkt.
- Afdelingerne involveres aktivt i overvejelserne, og sådan at vi også ad den vej får trykprøvet holdbarheden af den faktiske udformning, og deraf også får gødet jorden for bred opbakning i afdelingerne.

Morten dribler videre med opgaven i løbet af den næste bestyrelsesperiode, når den nye hjemmeside er kommet godt i mål.

6. Eventuelt

Næste møde: Onsdag, den 18. marts kl. 17 i klubhuset.

Førstehjælpkursus kan arrangeres når hjælpetrænere til MTB er fundet.